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W XIV Sesji Rady Gminy Ciechanów uczestniczyło 15 radnych na stan 15 radnych.
Ponadto udział w Sesji wzięli:
1. Pan Stefan Pawłowski – Wójt Gminy Ciechanów,
2. Pan Krzysztof Głowacki – Zastępca Wójta Gminy Ciechanów / Sekretarz,
3. Pani Wioletta Kujawa – Skarbnik Gminy Ciechanów,
4. Henryk Gauze – Adwokat,
5. Sławomir Rudnicki – Radny Powiatu Ciechanowskiego,
6. Iwona Łukaszewska – Kierownik GOPS,
7. Honorata Nowakowska - Inspektor ds. oświaty, rozliczeń jednostek oświatowych i GOPS w Urzędzie
Gminy Ciechanów,
8. Sylwia Brzozowska-Rutkowska - Główny Specjalista ds. rolnictwa i ochrony środowiska w Urzędzie
Gminy Ciechanów,
9. Karolina Wyspiańska - Podinspektor ds. rozwoju i inwestycji w Urzędzie Gminy Ciechanów,
10. Małgorzata Kiliańska-Bobowska - Podinspektor ds. planowania i inwestycji w Urzędzie Gminy
Ciechanów.

Przebieg obrad:

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum.
2. Wnioski i uwagi do protokołów z poprzednich Sesji.
3. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta.
4. Wypowiedzi radnych gminy.
5. Podjęcie uchwały w  sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Ciechanów.
6. Podjęcie uchwały w  sprawie zmian w uchwale budżetowej gminy Ciechanów na rok 2025.
7. Podjęcie  uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy
Społecznej w Ciechanowie za rok 2024.
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania
Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie Ciechanów za rok 2024.
9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania rocznego z realizacji zadań z zakresu wspierania
rodziny za rok 2024.
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia
dziennego Klub Senior+ realizowanego w ramach Programu Wieloletniego „Senior+” na lata 2021-2025
działającego w strukturze Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ciechanowie.
11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Ciechanów w 2025 roku”.
12. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, innych form
wychowania przedszkolnego, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych i szkół  podstawowych
prowadzonych na terenie gminy Ciechanów przez inne niż gmina Ciechanów osoby prawne lub osoby



fizyczne oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania.
13. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu.
14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej do
gminnego zasobu nieruchomości.
15. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji dla Gminy
Ciechanów.
16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia diet dla sołtysów w Gminie Ciechanów – Wójt Gminy Ciechanów
17. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańca sołectwa Pęchcin z dnia 20 stycznia
2025 r.
18. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców Sołectwa Niechodzin z dnia 05 lutego
2025 r.
19. Odpowiedzi na pytania i wnioski.
20. Zamknięcie  obrad

Obrady otworzył Pan Karol Makijonko – Przewodniczący Rady Gminy Ciechanów. Powitał wszystkich
obecnych oraz stwierdził kworum władne do podejmowania prawomocnych uchwał.
Porządek obrad:
Ad. 2. Wnioski i uwagi do protokołów z poprzednich Sesji.
Brak wniosków i uwag do protokołów z poprzednich Sesji.
Przewodniczący Rady Gminy Ciechanów Pan Karol Makijonko poinformował, że Wójt Gminy Ciechanów
złożył wniosek o zmianę porządku obrad XIV Sesji Rady Gminy Ciechanów,
tj. wprowadzenie do porządku obrad punktu dot. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na
odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej do gminnego zasobu nieruchomości.
Głosowanie w sprawie rozszerzenia porządku obrad o punkt dotyczący uchwały w sprawie wyrażenia
zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej do gminnego zasobu nieruchomości:
Za –  14 głosów
Przeciw – 0
Wstrzymało się -  0
Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym  przyjęła rozszerzenie porządku obrad.
Głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad wraz z proponowanymi zmianami:
Za –  15 głosów
Przeciw – 0
Wstrzymało się -  0
Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła zmieniony porządek obrad.

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta.
Wójt Gminy Ciechanów Pan Stefan Pawłowski przeszedł do przedstawienia sprawozdania z bieżącej
działalności:
• Dnia 13 marca 2025 r. została podpisana umowa na realizację zadania pn.: „Budowa sieci kanalizacji
sanitarnej w miejscowości Gąski, gmina Ciechanów”. Przedmiotem umowy jest budowa sieci kanalizacji
sanitarnej grawitacyjnej i ciśnieniowej w tej miejscowości. Termin realizacji inwestycji to 30 czerwca 2026
roku, a jej całkowity koszt wynosi 8 500 336,25 zł, z czego aż 7 mln zł pochodzi z dofinansowania w
ramach Programu „Polski Ład”. To długo wyczekiwana przez mieszkańców inwestycja, stanowiąca kolejny
krok w poprawie infrastruktury wodno-kanalizacyjnej w gminie.
• 17 marca 2025 r. zostały odebrane 3 kolejne lokalizacje w ramach projektu „Budowa, rozbudowa i
modernizacja infrastruktury sieci wodociągowych i kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy Ciechanów”.
• 24 lutego 2025 r. została podpisana umowa z firmą „KOPTRANS” na realizację zadania „Bieżące
remonty i utrzymanie dróg gminnych na terenie Gminy Ciechanów w 2025 r. – zadanie nr 1”. W ramach
umowy wykonywane będą remonty cząstkowe nawierzchni asfaltowych, co przyczyni się do poprawy
komfortu i bezpieczeństwa użytkowników dróg. Wartość zadania wynosi 897 408,00 zł brutto.
• Dnia 10 marca 2025 roku zawarto umowę na wsparcie realizacji zadania publicznego w zakresie
tworzenia warunków sprzyjających rozwojowi sportu na terenie Gminy Ciechanów. To kolejny krok Gminy



Ciechanów w kierunku wspierania lokalnych inicjatyw sportowych i tworzenia sprzyjających warunków do
aktywności fizycznej dla wszystkich mieszkańców.
• 24 marca 2025 roku odbyło się otwarcie ofert na zadanie „Budowa sieci wodno-kanalizacyjnych na
terenie gminy Ciechanów”. Przedmiotem zamówienia jest budowa nowych sieci wodociągowych oraz
kanalizacji sanitarnej w miejscowościach Gminy Ciechanów, w których rozwija się budownictwo
mieszkaniowe jednorodzinne. Zadanie obejmuje także dostawę materiałów, oprogramowania oraz
wdrożenie i podłączenie do systemu monitoringu, a także uruchomienie systemu informatycznego dla
technologii informacyjno-komunikacyjnych przepompowni ścieków. Najkorzystniejszą ofertę przedstawiła
firma „PLAST-BUD” .
• Gmina Ciechanów złożyła wniosek o udzielenie pomocy finansowej z budżetu Województwa
Mazowieckiego w ramach programu „Mazowsze dla klimatu 2025” na zakup i montaż 43 lamp solarnych
na terenie Gminy Ciechanów.
• W ostatnim czasie prowadzone były konsultacje społeczne dotyczące projektu uchwały w sprawie
wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji dla Gminy Ciechanów. Konsultacje trwały
do 19 lutego 2025 roku. Raport podsumowujący przebieg konsultacji, zawierający informacje o
zgłoszonych uwagach, został opublikowany na stronie internetowej gminy 7 marca 2025 roku i został
szczegółowo omówiony na posiedzeniu komisji.
• Gmina Ciechanów kontynuuje działalność systemu powiadomień SMS, który umożliwia szybkie
otrzymywanie najważniejszych informacji bez zbędnych formalności. Aby dołączyć do systemu, wystarczy
wypełnić formularz online. Rejestracja możliwa jest również tradycyjnie – poprzez złożenie wypełnionego
formularza papierowego
w sekretariacie Urzędu Gminy Ciechanów. Do systemu zarejestrowało się już ponad 400 mieszkańców.
• W lutym rozpoczął się kolejny etap wsparcia żywnościowego w ramach Programu Fundusze Europejskie
na Pomoc Żywnościową 2021-2027, podprogram 2024, współfinansowanego z Europejskiego Funduszu
Społecznego Plus. Program będzie realizowany do września 2025 r. Na terenie gminy Ciechanów program
jest koordynowany przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Ciechanowie,
we współpracy z Bankiem Żywności. Pomoc obejmuje bezpłatne paczki żywnościowe oraz działania
towarzyszące, takie jak warsztaty kulinarne, edukacyjne i doradztwo indywidualne.
• Gmina Ciechanów organizuje bezpłatny odbiór folii rolniczej w 2025 roku. Warunkiem odbioru jest
uzbieranie min. 10 ton odpadów przez mieszkańców gminy. Odbiór odbędzie się w jednym punkcie na
terenie gminy, który zostanie wkrótce ustalony.
• W ostatnim czasie był obchodzony Dzień Sołtysa. Wójt podkreślił, że Sołtysi pełnią kluczową rolę w
integracji lokalnych społeczności, wspierając mieszkańców i realizując inicjatywy w swoich sołectwach. Z
tej okazji złożył również serdeczne podziękowania wszystkim sołtysom za ich zaangażowanie i wysiłek na
rzecz rozwoju gminy.
• Została uruchomiona Mapa Inwestycji, dzięki której mieszkańcy mogą śledzić rozwój gminy. Na mapie
dostępne są informacje o zrealizowanych inwestycjach z ostatnich lat, a także o projektach obecnie
realizowanych. Narzędzie to pozwala w przejrzysty sposób przedstawić, jakie działania zostały podjęte na
rzecz poprawy infrastruktury i rozwoju Gminy Ciechanów.

Ad. 4. Wypowiedzi radnych gminy.

Głos zabrał radny Pan Waldemar Chodkowski w sprawie opracowanej diagnozy dot. wyznaczenia obszaru
zdegradowanego i obszaru rewitalizacji dla Gminy Ciechanów. Radny przedstawił procedurę i 
poszczególne etapy tworzenia niniejszej diagnozy. Radny oznajmił, że po analizie dokumentu stwierdza,
że diagnoza została poprawiona przez firmę Westmor, ponieważ podczas konsultacji społecznych, zostały
zgłoszone przez uczestników spotkania uwagi oraz wnioski. Radny Pan Waldemar Chodkowski zaznaczył,
że mieszkańcy zgłosili pisemnie kilka uwag w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru
rewitalizacji dla Gminy Ciechanów. Powstał również raport podsumowujący przebieg konsultacji
społecznych, zawierający informacje o zgłoszonych uwagach. Radny poinformował, że w dniu 26 marca
2025 r. radni szczegółowo omówili poprawiony raport. Uwagi poruszone na posiedzeniu komisji zostały w
kolejnym dniu zgłoszone do firmy sporządzającej diagnozę. Radny Pan Waldemar Chodkowski odczytał



odpowiedź otrzymaną od firmy Westmor.
Radny Pan Sebastian Kania przekazał podziękowanie od mieszkańców miejscowości Gąski za podpisanie
umowy dot. budowy kanalizacji sanitarnej. Radny oznajmił, że wraz z mieszkańcami Gąsek złożył wniosek
o budowę ścieżki pieszo-rowerowej w okolicach ulicy Kwiatowej. Dodał również, że mieszkańcy Rutek-
Marszewic wraz z Panią Sołtys wnioskowali o środki finansowe na termomodernizację świetlicy. Radny
zadał pytanie: Czy w tych kwestiach zapadła jakaś decyzja?
Radny Pan Janusz Olszewski poinformował, że przy drodze gminnej w miejscowości Baby rośnie 7 starych
i chorych drzew, które zdaniem Radnego zagrażają bezpośrednio użytkownikom drogi.
Wójt Gminy Ciechanów Pan Stefan Pawłowski podziękował Radnemu Panu Waldemarowi Chodkowskiemu
za wyczerpujące informacje odnośnie kwestii wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru
rewitalizacji dla Gminy Ciechanów. Wójt podzielił zdanie Radnego Sebastiana Kanii odnośnie potrzeby
ścieżki pieszo-rowerowej na ul. Kwiatowej w Gąskach, jednak stwierdził, że to Zarząd Powiatu
Ciechanowskiego podejmuje decyzje dotyczące budowy ścieżek/chodników przy drogach powiatowych.
Wójt poinformował, że w Pęchcinie, wzdłuż drogi DK60 powstanie chodnik. Odnośnie termomodernizacji
świetlicy w Rutkach-Marszewicach, to zadanie to nie zostało uwzględnione w budżecie w bieżącym roku,
ale nie wyklucza się, że zostanie wykonane pod koniec roku, w ramach oszczędności na innych
inwestycjach. Wójt odpowiedział na pytanie skierowane przez Radnego Pana Janusza Olszewskiego i
poinformował, że osobiście jechał wspomnianym odcinkiem drogi, a także rozmawiał z pracownikiem
Urzędu Gminy Ciechanów, który analizował wniosek Radnego. Wójt stwierdził, że nie widzi powodu, aby
wycinać wszystkie drzewa rosnące wzdłuż dróg gminnych. Zdaniem Wójta drzewa te rosną w bezpiecznej
odległości, ich stan nie jest na tyle  zły, aby je wycinać.
Radny Pan Waldemar Chodkowski skierował prośbę do Radnego Powiatowego Sławomira Rudnickiego o
remont drogi powiatowej do Rutek-Marszewic. Zdaniem Radnego Chodkowskiego remont jest konieczny
do granic Sulerzyża.
Głos zabrał Radny Powiatowy Pan Sławomir Rudnicki, który oznajmił, że Powiat jest w trakcie objazdu 7
gmin. Radny poinformował, że Zarząd Powiatu Ciechanowskiego podjął decyzję, że jeżeli wystarczy
pieniędzy, to zostanie wyremontowana jedna droga z każdej gminy należącej do Powiatu.

Ad. 5. Podjęcie uchwały w  sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Ciechanów.



Skarbnik Gminy Ciechanów Pani Wioletta Kujawa przedstawiła najważniejsze zmiany w Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Ciechanów. Pani Skarbnik poinformowała, że w roku 2025 limit na
przedsięwzięcia przyjęto w kwocie 40.749.850,91 zł, w tym na wydatki majątkowe 33.294.716,86 zł oraz
na wydatki bieżące w kwocie 7.455.134,05 zł.
Dokonuje się zwiększenia wydatków zadania inwestycyjnego pn. „Budowa sieci wodno-kanalizacyjnychna
terenie Gminy Ciechanów” o kwotę 4.577.518,44 zł.Limity łącznie: 5.170.320,00 zł.
Dokonuje się zmniejszenia wydatków zadania  inwestycyjnego pn. „Obsługa geodezyjna Gminy
Ciechanów” o kwotę 225.000,00 zł, limit na 2025 r. – 75. 000,00 zł.
Dokonuje się zwiększenia planu wydatków zadania pn. „Budowa mieszkań komunalnych i socjalnych w
gminie Ciechanów- poprawa infrastruktury” o kwotę 60.000,00 zł. Plan po zmianach wynosi 
11.160.000,00 zł.
Dokonuje się zmiany nazewnictwa zadania pn. „Budowa boiska wielofunkcyjnego przy SP w Gumowie
WPF” na zadanie „Przebudowa boisk sportowych oraz bieżni przy Szkole Podstawowej w Gumowie”.Kwoty
limitów pozostają bez zmian.
Pani Skarbnik poinformowała, że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej  na lata 2025-2030 zostały
omówione na posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Ciechanów.
Głosowanie:
Za –  15 głosów
Przeciw – 0
Wstrzymało się -  0
Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie Wieloletniej
Prognozy Finansowej dla Gminy Ciechanów na lata 2025-2030.

Ad. 6. Podjęcie uchwały w  sprawie zmian w uchwale budżetowej gminy Ciechanów na rok 2025.

Skarbnik Gminy Ciechanów Pani Wioletta Kujawa poinformowała, że wprowadza się zmiany w planie
wydatków budżetu gminy Ciechanów na 2025 rok, zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały:
- zwiększa się wydatki budżetu gminy na 2025 r. o kwotę 6.568.161,07 zł;
- zmniejsza się wydatki budżetu gminy na 2025 r. o kwotę 2.833.551,19 zł.
Plan wydatków budżetu gminy ogółem wynosi 81.381.912,50 zł.
Plan dochodów budżetu gminy Ciechanów ogółem wynosi 75.601.912,50 zł.
Pani Skarbnik poinformowała, że zmiany w uchwale budżetowej gminy Ciechanów były szczegółowo
omawiane na posiedzeniu komisji.
Głosowanie:
Za – 15 głosów
Przeciw – 0
Wstrzymało się – 0
Nie oddało głosu - 0
Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmian w uchwale
budżetowej gminy Ciechanów na rok 2025.

Ad.7. Podjęcie  uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy
Społecznej w Ciechanowie za rok 2024.

Pani Iwona Łukaszewska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ciechanowie
poinformowała, że sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ciechanowie
zostało przedstawione i omówione na posiedzeniu wspólnym komisji stałych Rady Gminy Ciechanów w
dniu 26 marca 2025 r.
Głosowanie:



Za – 15 głosów
Przeciw – 0
Wstrzymało się – 0
Nie oddało głosu - 0
Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia
sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ciechanowie za rok 2024.

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu
Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie
Ciechanów za rok 2024.

Pani Iwona Łukaszewska – Kierownik GOPS w Ciechanowie oznajmiła, że sprawozdanie z realizacji
Gminnego Programu Przeciwdziałania Pomocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej
w Gminie Ciechanów za rok 2024 ostało przedstawione i szczegółowo omówione na posiedzeniu komisji
stałych. Pani Kierownik dodała, że niniejszy program będzie obowiązywał do 2027 roku.
Głosowanie:
Za –  15 głosów
Przeciw – 0
Wstrzymało się – 0
Nie oddało głosu - 0
Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia sprawozdania z
realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających
Przemocy Domowej w Gminie Ciechanów za rok 2024.

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania rocznego z realizacji zadań z zakresu
wspierania rodziny za rok 2024.

Kierownik GOPS – Pani Iwona Łukaszewska poinformowała, że sprawozdanie roczne z realizacji zadań z
zakresu wspierania rodziny za rok 2024 zostało przedstawione i szczegółowo omówione na posiedzeniu
komisji stałych poprzedzającym niniejszą sesję.
Głosowanie:
Za –  14 głosów
Przeciw – 0
Wstrzymało się – 0
Nie oddało głosu – 1
Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia sprawozdania
rocznego z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2024.

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku
wsparcia dziennego Klub Senior+ realizowanego w ramach Programu Wieloletniego „Senior+” na lata
2021-2025 działającego w strukturze Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ciechanowie.

Pani Iwona Łukaszewska – Kierownik GOPS w Ciechanowie oznajmiła, że materiały dotyczące zasad
ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia dziennego Klub Senior+” na lata 2021-2025
działającego w strukturze Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ciechanowie zostały przedstawione i
omówione na posiedzeniu wspólnym komisji stałych Rady Gminy Ciechanów.
Głosowanie:
Za –  14 głosów
Przeciw – 0
Wstrzymało się – 0



Nie oddało głosu – 1
Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym podjęła uchwałę w sprawie ustalenia zasad ponoszenia
odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia dziennego Klub Senior+ realizowanego w ramach Programu
Wieloletniego „Senior+” na lata 2021-2025 działającego w strukturze Gminnego Ośrodka Pomocy
Społecznej w Ciechanowie.
Pani Kierownik poinformowała, że Mazowiecka Wojewódzka Komenda Ochotniczych Hufców Pracy
realizuje projekt pt. „Aktywizacja zawodowa z OHP w Regionie Mazowieckim”. Projekt ten skierowany jest
do młodych osób, a aktywizacja ta ma doprowadzić do zwiększenia lub nabycia kompetencji i kwalifikacji
zawodowych.
Uczestnicy projektu otrzymają: możliwość poszerzenia swoich umiejętności; szansę zrobienia kursu prawa
jazdy kat. B; doradztwo zawodowe – pomoc w określeniu ścieżki zawodowej i rozwoju; uczestnictwo w
szkoleniach; wszelkie potrzebne wsparcie, by wzmocnić swoją pozycję na rynku pracy. Dodatkowo osoby
z grupy NEET mogą liczyć na stypendia. Pani Iwona Łukaszewska zachęciła do zapoznania się z ofertą i
kontaktu zainteresowanych projektem osób z Centrum Edukacji i Pracy Młodzieży w Ciechanowie, które
mieści się na ul. Orylskiej 3A.

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Ciechanów w 2025 roku”.

Pani Sylwia Brzozowska-Rutkowska - Główny Specjalista ds. rolnictwa i ochrony środowiska w Urzędzie
Gminy Ciechanów oznajmiła, że program został przedstawiony i omówiony na posiedzeniu komisji stałych
Rady Gminy Ciechanów. Dodała również, że od momentu posiedzenia komisji, nie wprowadzono żadnych
zmian.
Głosowanie:
Za –  13 głosów
Przeciw – 0
Wstrzymało się – 1
Nie oddało głosu – 1
Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Ciechanów w 2025
roku”.

Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, innych form
wychowania przedszkolnego, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych i szkół  podstawowych
prowadzonych na terenie gminy Ciechanów przez inne niż gmina Ciechanów osoby prawne lub osoby
fizyczne oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania.

Pani Honorata Nowakowska - Inspektor ds. oświaty, rozliczeń jednostek oświatowych i GOPS w Urzędzie
Gminy Ciechanów poinformowała, że podjęcie niniejszej uchwały wynika ze zmian obowiązujących
przepisów prawa w zakresie dotowania jednostek oświatowych prowadzonych przez osoby fizyczne lub
osoby prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego. Dotychczasową „kwotę przewidzianą w
części oświatowej subwencji ogólnej” zastąpiono „przewidzianą kwotą potrzeb oświatowych” oraz
zmieniono zasady naliczania tych środków finansowych.
Głosowanie:
Za –  13 głosów
Przeciw – 0
Wstrzymało się – 0
Nie oddało głosu – 2
Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym podjęła uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania
dotacji dla przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, oddziałów przedszkolnych w szkołach
podstawowych i szkół  podstawowych prowadzonych na terenie gminy Ciechanów przez inne niż gmina



Ciechanów osoby prawne lub osoby fizyczne oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich
pobrania i wykorzystania.

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu.

Pani Karolina Wyspiańska - Podinspektor ds. rozwoju i inwestycji w Urzędzie Gminy Ciechanów
Podinspektor ds. rozwoju i inwestycji w Urzędzie Gminy Ciechanów przedstawiła projekt uchwały oraz
poinformowała, że Zarząd Powiatu Ciechanowskiego zaopiniował pozytywnie propozycję zaliczenia drogi
oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 130 położona w obrębie Nużewko gmina Ciechanów do kategorii
dróg gminnych.
Głosowanie:
Za –  14 głosów
Przeciw – 0
Wstrzymało się – 0
Nie oddało głosu – 0
Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym podjęła uchwałę w sprawie zaliczenia drogi do kategorii
dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu.
Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej do
gminnego zasobu nieruchomości.
Pani Karolina Wyspiańska - Podinspektor ds. rozwoju i inwestycji w Urzędzie Gminy Ciechanów 
przedstawiła projekt uchwały.
Głosowanie:
Za –  14 głosów
Przeciw – 0
Wstrzymało się – 0
Nie oddało głosu – 0
Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne
nabycie nieruchomości gruntowej do gminnego zasobu nieruchomości.

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji dla
Gminy Ciechanów.

Pani Małgorzata Kiliańska-Bobowska przedstawiła projekt uchwały i poinformowała, że Ustawa z dnia 9
października 2015 r. o rewitalizacji określa zasady oraz tryb przygotowania, prowadzenia i oceny
rewitalizacji, a także definiuje proces rewitalizacji, który polega na wyprowadzaniu ze stanu kryzysowego
obszarów zdegradowanych i który jest prowadzony
w sposób kompleksowy, poprzez zintegrowane działania na rzecz lokalnej społeczności, przestrzeni i
gospodarki, skoncentrowane terytorialnie, prowadzone przez interesariuszy rewitalizacji na podstawie
gminnego programu rewitalizacji.
W celu wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji sporządzona została diagnoza, w
ramach której gminę Ciechanów podzielono na jednostki odpowiadające sołectwom. Dla każdej jednostki
przeprowadzano analizę wskaźnikową w zakresie występowania problemów w 5 sferach: społecznej,
gospodarczej, przestrzenno-funkcjonalnej, środowiskowej, technicznej.
Za obszar zdegradowany uznano jednostki: Baby, Chotum, Chruszczewo, Gorysze, Grędzice, Gumowo,
Mieszki-Różki, Mieszki Wielkie, Modełka, Modła, Niechodzin, Niestum, Nużewko, Nużewo, Pęchcin, Ropele,
Rutki-Marszewice, Rydzewo, Rykaczewo, Rzeczki, Sokołówek, Ujazdowo, Wola Pawłowska oraz Wólka
Rydzewska.
Do obszaru rewitalizacji włączone zostały jednostki: Chruszczewo, Gorysze, Grędzice, Modełka, Modła,
Niestum, Rykaczewo, Rzeczki, Sokołówek i Wólka Rydzewska. Pani podinspektor oznajmiła, że projekt
uchwały był szczegółowo omawiany na posiedzeniu komisji stałych.
Radny Pan Janusz Olszewski oznajmił, że w jego ocenie diagnoza powinna zostać poprawiona, ponieważ



zawiera błędy, o których wspominał na posiedzeniu komisji. Radny stwierdził, że w diagnozie została
pominięta miejscowość Gołoty. Radny podkreślił, że wagi, które zostały zastosowane w diagnozie w jego
ocenie zostały niesprawiedliwie dobrane. Pan Janusz Olszewski poinformował, że dla porównania zapoznał
się z diagnozami dot. innych gmin i doszedł do wniosku, że jedynie firma Westmor stosuje wagi. Radny
oznajmił,
że analizując poprawioną po konsultacjach diagnozę napotkał na błędy w obliczeniach(tabele na stronach
35 i 37). Radny Pan Janusz Olszewski wyraził wątpliwość, co do rzetelności niniejszej diagnozy.
Radny Pan Artur Frączkowski: Zadał pytanie: Czy można zweryfikować jeszcze raz treści diagnozy i
przełożyć podjęcie niniejszej uchwały na kolejnej sesji? Stwierdził, że występuje
z wnioskiem formalnym o zdjęcie niniejszego punktu z porządku obrad.
Głos zabrał Wójt Gminy Ciechanów Pan Stefan Pawłowski, który poinformował, że taki wniosek był
składany na posiedzeniu komisji, na którym radny Pan Artur Frączkowski był obecny jedynie przez krótki
czas i nie uczestniczył w obradach procedowanej uchwały. Wójt oznajmił także, że jednostką badaną w
diagnozie było sołectwo, a nie wieś i wszystkie sołectwa zostały objęte diagnozą.
Przewodniczący Rady Gminy Ciechanów Pan Karol Makijonko ogłosił 5-minutową przerwę w obradach.
Po przerwie nastąpiło głosowanie w sprawie wniosku formalnego w sprawie zdjęcia z porządku obrad
uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji dla Gminy Ciechanów.:
Za –  2 głosy
Przeciw – 10 głosów
Wstrzymało się – 2 głosy
Nie oddało głosu – 0
Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym podjęła decyzję o niezdejmowaniu z porządku obrad
uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji dla Gminy Ciechanów.
Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru
rewitalizacji dla Gminy Ciechanów:
Za –  11 głosów
Przeciw – 1
Wstrzymało się – 2
Nie oddało głosu – 0
Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym podjęła uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru
zdegradowanego i obszaru rewitalizacji dla Gminy Ciechanów.

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia diet dla sołtysów w Gminie Ciechanów.

Wójt Gminy Ciechanów Pan Stefan Pawłowski przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia diet dla
sołtysów w Gminie Ciechanów, która ustala miesięczną dietę dla sołtysów sołectw Gminy Ciechanów w
kwocie 400 zł stanowiącą zwrot kosztów związanych z wykonywaniem zadań wynikających z pełnionej
funkcji oraz uczestniczenia w spotkaniach organizowanych przez Wójta Gminy, udziału sołtysów w
sesjach Rady Gminy Ciechanów, zebraniach sołeckich. Wójt poinformował, że Podstawę prawną niniejszej
uchwały stanowi art. 37 b ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, zgodnie z którym Rada Gminy może
ustanowić zasady, na jakich przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki pomocniczej jakim jest
sołtys będzie przysługiwała dieta oraz zwrot kosztów podróży służbowej. Z pełnieniem funkcji sołtysa
działającego społecznie, bezpośrednio w terenie, związane jest ponoszenie kosztów. Dieta stanowi formę
rekompensaty czasu poświęconego na udział w sesjach Rady Gminy, zebraniach sołeckich, spotkaniach w
Urzędzie Gminy, a także wydatków jakie sołtys ponosi w związku z wykonywaniem czynności w ramach
sprawowanej funkcji. Wójt Gminy Ciechanów dodał, że niniejsza uchwała była szczegółowo omawiana na
posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Ciechanów.
Głosowanie:
Za –  14 głosów
Przeciw – 0
Wstrzymało się – 0
Nie oddało głosu – 0



Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym podjęła uchwałę w sprawie ustalenia diet dla sołtysów w
Gminie Ciechanów.

Ad.17. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańca sołectwa Pęchcin z dnia 20 stycznia
2025 r.

Pani Katarzyna Kaliszewska – Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawiła stanowisko
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Ciechanów przyjęte na posiedzeniu Komisji w dniu 21
marca 2025 r. Komisja podzieliła stanowisko autora petycji i uznała za zasadne podjęcie działań w celu
poprawnego oznakowania drogowego
w Pęchcinie oraz wyznaczenia prawidłowego przebiegu ul. Wrzosowej.
Głosowanie:
Za –  14 głosów
Przeciw – 0
Wstrzymało się – 0
Nie oddało głosu – 0
Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia petycji
mieszkańca sołectwa Pęchcin z dnia 20 stycznia 2025 r.

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców Sołectwa Niechodzin z dnia 05
lutego 2025 r.

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Ciechanów – Pani Katarzyna Kaliszewska
przedstawiła ostateczne stanowisko niniejszej Komisji ustalone na posiedzeniu w dniu 28 marca 2025 r.
Radna poinformowała, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Ciechanów uznaje, że postulaty
zawarte w petycji są zasadne i odzwierciedlają rzeczywiste potrzeby społeczności sołectwa Niechodzin.
Niemniej jednak, po dokładnej analizie, Komisja pragnie zaznaczyć,  
że rozwiązanie bądź zmiana porozumienia w zakresie lokalizacji słupa energetycznego jest możliwa
jedynie za zgodą ENERGA OPERATOR Spółka Akcyjna, ze względu na ustanowioną w roku 2022
służebność przesyłu na działce ewidencyjnej nr 84/1 obręb Niechodzin. Z uwagi na obowiązujące w tym
zakresie przepisy oraz regulacje, wykonanie postulowanych działań jest w obecnym stanie prawnym
niemożliwe. Komisja rekomenduje podjęcie dalszych działań w celu znalezienia alternatywnych
rozwiązań, które mogłyby zaspokoić potrzeby mieszkańców, przy jednoczesnym przestrzeganiu norm
prawnych.
Głos zabrał Wójt Gminy Ciechanów Pan Stefan Pawłowski, który zaznaczył, że z uwagi na obowiązujący
stan prawny, wykonanie postulatów zawartych w petycji jest utrudnione, niemniej jednak Gmina
podejmuje działania w celu znalezienia rozwiązania, które byłoby korzystne dla mieszkańców Sołectwa
Niechodzin. Wójt poinformował, że 4 października 2022 r. zostało podpisane porozumienie pomiędzy
ENERGA OPERATOR S.A. a Urzędem Gminy Ciechanów reprezentowanym przez ówczesnego Wójta
odnośnie posadowienia słupa energetycznego w nowej lokalizacji. Wójt dodał, że w niniejszym
porozumieniu została zawarta również służebność. Występuje również nieścisłość, gdyż w porozumieniu
jest mowa
o odpłatnej służebności za posadowienie w wysokości 15 000 zł netto, natomiast w stosownej uchwale,
podjętej przez Radę Gminy Ciechanów w listopadzie 2022 roku wymieniona jest taka sama kwota,
jednakże za przesył. W ww. porozumieniu została wskazana nowa lokalizacja słupa, niekorzystna dla
mieszkańców, jak również zostały wpisane postanowienia, które
w pewnym stopniu ograniczają prawa Gminy do dysponowania działką. Od momentu podpisania
porozumienia, to Gmina musi występować do ENERGA OPERATOR S.A.
o jakąkolwiek możliwość inwestowania w ww. nieruchomość. 29 grudnia 2022 r. został podpisany akt
notarialny, który nadał ENERGA OPERATOR S.A. prawo do dysponowania gruntem. Wójt Gminy
Ciechanów Pan Stefan Pawłowski podkreślił, że realizacja postulatów zawartych w petycji będzie dalej



procedowana, tak aby rozwiązać istniejący problem
z korzyścią dla mieszkańców Sołectwa Niechodzin.
Wójt podkreślił, że decydującym w tej sprawie był rok 2022, kiedy zapadły działania, które w
konsekwencji przyniosły negatywne skutki dla mieszkańców.
Głosowanie:
Za –  14 głosów
Przeciw – 0
Wstrzymało się – 0
Nie oddało głosu – 0
Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia petycji
mieszkańców Sołectwa Niechodzin z dnia 05 lutego 2025 r.

Ad. 19. Odpowiedzi na pytania i wnioski.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Karol Makijonko udzielił głosu Sołtysom.
Głos zabrał Pan Sławomir Rudnicki – Radny Powiatu Ciechanowskiego oraz Sołtys Niestumia, który
podziękował Wójtowi Gminy Ciechanów oraz OSP Gąski za szybką reakcję w sprawie rewitalizacji i
uzupełnienia stawu w Niestumiu.
Wójt Gminy Ciechanów Pan Stefan Pawłowski wspomniał o zakupie działek w Gąskach na potrzeby
rozbudowy strażnicy przy OSP Gąski. Został również podpisany akt notarialny na nabycie nieruchomości
w Niestumiu. W dalszej perspektywie nieruchomość będzie zaadaptowana na potrzeby społeczne
mieszkańców Niestumia.
Głos zabrał Radny Pan Janusz Olszewski, który stwierdził, że diagnoza, która została opracowana w celu
wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji w Gminie Ciechanów nie obejmowała
miejscowości Gołoty. Radny oznajmił, że gdyby ww. miejscowość była uwzględniona, to wówczas
zostałaby oznaczona kolorem niebieskim. Radny zaprezentował pozostałym lokalizację miejscowości na
mapce załączonej do uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji dla
Gminy Ciechanów.

Ad. 20. Zamknięcie obrad.

Przewodniczący Rady Gminy Ciechanów podziękował wszystkim za przybycie i zamknął XIV Sesję Rady
Gminy Ciechanów.

  Protokołowała                                                                               Przewodniczący Rady Gminy
/-/ Żaneta Brzezicka                                                                                   /-/ Karol Makijonko

 

 


